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ماجرای قتل اهواز
احمد رهدار، عضو هیات علمی مؤسسه آموزشی امام خمینی درمورد ماجرای 
قتل خانم ۱۷ ساله اهوازی توسط شوهرش و گرداندن سر بریده او در خیابان گفت: 
در این قضیه، یک مرد ایرانی مورد ظلم قرار گرفته و از شــرایط عادی خارج شــده 
و غیرت ورزیده؛ البته ممکن است که در روش بکارگیری این غیرت به خطا رفته 
باشــد، ولی اصل مســاله غیرت موجود بوده است. در روایات دینی آمده است که 
غیرت یکی از مصادیق ایمان بوده و خداوند نیز بنده غیور را دوست دارد. البته در 

برخی روایات نیز غیرت هایی آمده است که خداوند متعال آن ها را دوست ندارد.

اخبار ویژه ... یوسفیان ملا نماینده پیشین مجلس  :

نمایندگان می دانند شفافیت آرا 
برایشان مشکل آفرین است

سرویس سیاســی- عزت الله یوسفیان ملا، 
نماینده پیشین مجلس در دوره دهم ، درباره معطل 
ماندن طرح شــفافیت آرا نمایندگان مجلس گفت: 
نمایندگان مجلس و رئیس دولت، اگر نگاه شان به 
انتخابات بعدی باشــد باید یک بخشی از کارها را 
بــرای رای آوری دوره بعدی خود انجام دهند. این 
یک واقعیت اســت و هیچ کس نمی تواند منکر این 
موضوع شــود. قبلا گفته می شد ریاست جمهوری 
دو دوره ای است و دوره اول ممکن است که برای 
دور دوم فعالیت کند و فقط در دوم فعالیت ریاست 
جمهوری را انجام می دهد. اما امروز متاسفانه دور 
دوم هم تحت الشــعاع همیــن رفتارها قرار گرفته 
اســت که به برنامه پوتین – مدودف معروف شده 
بود. یعنی خودش برای دور بعدی نمی تواند بیاید، 
می گفتند فــردی را بیاوریم تا او پلی برای حضور 

مجدد ما باشد.  
وی افــزود: اما وضعیت مجلس بدتر اســت. 
چون نمایندگی مجلس ته ندارد و می تواند تا ســن 
۷۵ سالگی کاندیدا شود. اگر نماینده نگاهی به رای 
خود داشته باشــد، باید بخشی از فعالیت هایی که 
برای انجــام وظیفه نمایندگی انجــام می دهد، به 

رای آوری خود در دور بعدی اختصاص دهد.  
یوســفیان ملا تصریح کرد: ممکن اســت در 
طرح یــا لایحه ای که در صحن مطرح می شــود، 
عده ای در حوزه انتخابیه موافق یا مخالف آن باشند. 

این طبیعی است. 
اما آنچه مسلم است، اگر نماینده ای به طرحی 
رای منفــی یا مثبت داد، تمــام حوزه انتخابیه به او 
بگویند که کار شــما درست بوده است، خیر به این 
شــکل نیست. ممکن است موافق و مخالف بیشتر 
یا کمتر باشد اما نماینده مجلس هر تصمیمی بگیرد 
بــرای او هزینه دارد که نمی خواهــد آن هزینه را 

بپردازد. 
این نماینده پیشین مجلس در ادامه گفت: اگر 
۲۲۰ نفــر یا ۲۳۰ نفــر طرحی را امضا کردند اما در 
صحن علنی مجلس هفتاد نفر به آن رای دادند به آن 
۲۲۰ نفری که امضا کردند، نگاه نکنید. به طرح های 
دو فوریتی نگاه کنید، دو فوریتی ها با دو سوم رای 
به صحن می آید تا تصویب شــود یعنی از هر ســه 
نفــر باید دو نفر به آن رای دهند. معمولا طرح های 
دو فوریتــی، امضای بیشــتری را جمع می کنند که 

طرفداران آن زیاد شود تا بتواند رای بیاورد.
 بســیاری از دو فوریتی هــا را  ۲۲۰ نفر امضا 
کردنــد اما در صحن ۸۰ نفر بــه آن رای می دهند، 
می گویند یک فوریت آن رای بیاورد. اما وقتی رای 
مخفی نباشــد این ایراد به نماینده وارد اســت که 
می پرسند چرا زمانی که دو فوریت طرحی را امضا 
کــردی، در صحن به آن رای نــدادی و این باعث 

می شود که نماینده هزینه سنگینی پرداخت کند. 
وی ادامه داد: اما بعضی اوقات ممکن اســت 
نماینــده اعتقاد قوی داشــته باشــد و بگوید من 
وجدانی عمل می کنم و خود تشخیص می دهم که 
از رایی که دادم راضی یا ناراضی هســتم و اگر دور 
بعدی رای ندادند، مهم نیســت. البته که این موارد 

خیلی نادر است.
 بنابرایــن، مادامی که نــگاه نماینده به حوزه 
انتخابیه خود اســت، توقع نداشــته باشــید که از 

شفافیت آرا طرفدارای کند و به آن رای دهد. چون 
شفافیت آرا برای او مشکل آفرین است. 

یوســفیان ملا درباره نظر کمیســیون نسبت 
به این طرح گفت: کمیســیون طرح شــفافیت آرا 
نمایندگان را تصویب کرد. چه کمیسیون تصویب 
بکنــد و چه نکند، نماینده می تواند در صحن آن را 

پیشنهاد بدهد که مطرح شود. 
یعنی بگوید من پیشنهادی به کمیسیون دادم اما 
آن ها نپذیرفتند. وقتی طرحی به کمیسیون می آید، 
آن طــرح تصویب یا رد می شــود و ســپس رد یا 

تصویب آن به صحن ارائه می شود. 
کمیسیون چه طرحی را رد یا قبول کند دوباره 
در صحن مطرح خواهد شد. اما اینکه چرا آن طرح 
رای نیاورد به این دلیل بود که عده ای گفتند اگر رای 
ما شفاف شود، در حوزه خودمان گرفتار می شویم. 
از طــرف دیگر خیلی ها از رای دادن شــانه خالی 
می کننــد و برای اینکه جــواب مخالفان و موافقان 
خود در حوزه انتخابیــه را ندهند، می گویند ما در 

رای گیری نبودیم.
وی دربــاره اینکه آیا ایــن طرح در این دوره 
مجلس تصویب خواهد شــد یا خیر، گفت: خیلی 

سخت است که تصویب شود. 
مگر آنکــه در ماه های پایانــی دوره یازدهم 
بگذارند که احتمال تصویب آن بیشــتر اســت. اما 
نماینده ای که در پایان دوره به این طرح رای می دهد 
به این منظور اســت که نماینــدگان دوره بعدی را 

مجبور به شفافیت می کند. 
یعنــی نقش شــفافیت را بــرای دور بعدی 
مشخص می کند. شــفافیت به اعتقادات هر فردی 
وابسته است. هرچه نظر او باشد، تصمیم می گیرد. 
این طرح باید از اول اجرا شــود که شفافیت او در 
این چهار ســال را مشخص کند. اما هرچه عقب تر 
می رود، مشکلات برای نماینده فعلی کمتر خواهد 

شد. 

نماینده پیشــین مجلس در دوره دهم درباره 
اینکه چرا بازپس گیری لوایح از سوی دولت فعلی 
زیاد شــده اســت، گفت: باید تعامل میان دولت و 
مجلس که همیشه در ارتباط مستقیم با هم هستند، 
به وجود بیاید. وقتی دولت می خواهد لایحه ای را 
بنویســد، آن را پشت درب های بسته نمی نویسند. 
باید معاون حقوقی دولت و خیلی از کارشناســان 

در آن جلسه حضور داشته باشند. 
وقتی می گوییم تعامل، منظور این نیســت که 
وزیر دولت و نماینده مجلس همدیگر را بغل کرده 

و روبوسی کنند. 
منظور این است که در جریان تصمیم همدیگر 
بوده و نظرات را در اختیار داشــته باشند تا فاصله 

میان دولت و مجلس بیشتر نشود. 
هر چقدر دولت و مجلس با هم بیگانه باشند، 
نتیجه این می شــود که دولت طرحی را به مجلس 
داده اما به قدری مجلس آن را تغییر داده، دولت گفته 
طرح را پس می گیرم. به طور مثال دولت در موضوع 
بودجه چندین بار به مجلس درباره تغییراتی که در 
آن چیزهای دیگری می نویســند نوشته است که تا 
به حال نتیجه ای نداشــته است که خود نشان دهند 

عدم تعامل میان دولت و مجلس است. 
وی تصریــح کــرد: اگــر دولــت و مجلس 
می خواهند طرحی را تصویب کنند و تعامل داشته 
باشند به طور مثال درباره مالیات جلسات مشترکی 
با نمایندگان حاضر در کمیسیون اقتصادی برگزار 
می کنند تا طرح را بــرای اینکه نمایندگان مجلس 

بتوانند به آن رای دهند، پخته کنند. 
در نتیجــه میان دولــت و مجلس یکصدایی 
وجــود نــدارد و تصمیمات واحد نیســت وقتی 
تعامل وجود نداشته باشد مجلس طرح دولت را به 
شکلی تصویب می کند که دولت مخالف آن است و 
می روند در جای دیگری رایزنی می کنند که جلوی 

آن گرفته شود.

نماینده مجلس دهم گفت: نمایندگان به دلیل آنکه ممکن است رای خود در حوزه انتخابیه را از دست بدهند طرح شفافیت آرا را 
تصویب نمی کنند.

ســرویس سیاســی- خبر خوش 
بــرای  نگهبــان  شــورای  ســخنگوی 
تولیدکننــدگان حوزه مســکن و آجر در 
نشست خبری با اصحاب رسانه اعلام شد.

هادی طحان نظیف در نشست خبری 
گفت: طرح یک فوریتی استفســاریه بند ط 
تبصره یک قانون بودجه ۱۴۰۰ در جلســه 
شورا بررسی و خلاف موازین شرع و قانون 
اساسی شناخته نشد. طحان نظیف ادامه داد: 
خبر خوش دیگر این است که اصلاحیه یک 
بند از قانون بودجه ۱۴۰۰ به نفع تولیدکنندگان 
آجر و کوره های آجرپزی تایید شد و امیدواریم این اقدام در قیمت تمام شده مسکن 
هم تاثیر بگذارد.  وی افزود: در لایحه رتبه بندی معلمان ابهاماتی وجود داشت که اگر 
روشن شود، به نفع فرهنگیان و معلمان عزیز است تا در اجرا با مشکلی مواجه نباشد. 
وی ادامه داد: همچنین طرح انتقال آب از دریای عمان به استان سیستان و بلوچستان 
با ۲ ابهام در جلسه شورای نگهبان مواجه شد که قابل رفع است؛ البته مجلس اصلاح 
کرده و پس از بررسی در جلسه شورای نگهبان اعلام نظر خواهیم کرد. طحان نظیف 
در پاسخ به سوالی درباره اصلاح قانون انتخابات گفت: قوانین انتخاباتی ما نیازمند 
اصلاحات جدی و جامعی است. اصلاح ثبت نام ها، انواع تخلفات و تبلیغات، نقش 
آفرینی احزاب و غیره از جمله مسائلی است که باید در قانون انتخابات لحاظ شود و 
به دنبال اصلاحات جامع قانون انتخابات هستیم. طبیعتا باید اصلاح چنین مصوباتی 
از مجلس شروع شود. وی افزود: سخاوتمندانه حاضر هستیم تجربیاتمان در حوزه 
انتخابات را در اختیار مجلس بگذاریم. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی 
درباره طرح ساماندهی خودرو هم گفت: نسبت به این طرح ما یکی دو تا ابهام داشتیم 
که رفع شــد و ما در پایان نظر هیئت عالی نظارت را اعلام کردیم که مجلس باید 
نظر هیات عالی نظارت مجمع را تأمین کند. طحان نظیف در پاسخ به سوالی درباره 
مصاحبه یکی از روسای اسبق پلیس  مبنی بر ردصلاحیت یک نماینده مجلس به 
دلیل سخنرانی علیه خودروسازان و مافیای خودرو گفت: از اینکه چنین مباحثی را 
مطرح کردند تعجب کردیم. موضوع را بررسی کردیم و در پرونده این نماینده حتی 
یک کلمه درباره خودرو و خودروسازی وجود نداشت و در هر دوره ای که این فرد 
در انتخابات شرکت کرده تایید صلاحیت شده و ردصلاحیتی در کار نبوده است. از 
کسانی که مسولیت هایی دارند هم می خواهیم دقیق تر و سنجیده تر صحبت کنند.  
وی در پاسخ به سوالی درباره قانون تغییر وضعیت ایثارگران گفت: در باره اجرای 
هر قانون باید سراغ مجلس رفت. شورای نگهبان وظیفه بررسی مصوبات مجلس 
را دارد ولی وقتی مصوبه ای تبدیل به قانون شد پیگیری آن برعهده هیات نظارت 
مجلس اســت و باید از نمایندگان مجلس بپرســید و شورا وظیفه ای در این زمینه 
ندارد.  سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه شورای نگهبان 
کلیــت لایحه بودجــه ۱۴۰۱ و در مرحله بعد تغییرات و مصوبات مجلس در این 
خصوص را چطور ارزیابی می کند، گفت: با توجه به اینکه هنوز لایحه بودجه در 
مجلس تصویب نشده و حتی گزارش کمیسیون تلفیق هم به مرحله نهایی تصویب 
و صحن نرسیده است نمی توان اظهار نظر قطعی در این خصوص داشت. البته باید 
این نکته را هم گفت که هر چه بودجه واقعی تر باشد امکان کنترل نظم و انضباط 
مالی بهتر خواهد بود و ما از این به بعد نکات مجلس درباره بودجه را بیشتر بررسی 

می کنیم و نکات را ارائه خواهیم کرد.
ســخنگوی شورای نگهبان در ادامه درباره اینکه نمایندگان مجلس بیشترین 
ارتباط را با مردم دارند گفت: مراجعات زیادی به نمایندگان می شود. نمایندگان بر 
اساس قانون باید نظارت و قانون گذاری کنند. آنان منعی برای نظارت ندارند اما نباید 
در امور قوای دیگر دخالت کنند. آنان می توانند از ابزارهای نظارتی خود اســتفاده 
کنند. البته طبق بیانات مقام معظم رهبری نمایندگان نباید در انتصابات دخالت نداشته 
باشند. اگر واقعا نمایندگان در انتصابات دولتی دخالت داشته باشند، حتما شورای 
نگهبــان این موضوع را مورد توجه قرار می دهد. وی افزود: نظارت نمایندگان اگر 
منجر به دخالت آنها در عزل و نصب ها شود حتما تخلف است و شورای نگهبان 
حتما در بررسی صلاحیت ها آن را مدنظر قرار می دهد. نظارت با دخالت فرق دارد 
و ســوال، اســتیضاح و تحقیق و تفحص حق قانونی نمایندگان است. سخنگوی 
شورای نگهبان ادامه داد: نظارت بر رفتار نمایندگان به بیانات رهبری برمی گردد البته 
قانون نظارت بر نمایندگان قوی نیست و اشکالاتی دارد که نیازمند اصلاح است. در 
بحث نظارت بر نمایندگان موضوع بر عهده شورای نگهبان است، اما اگر در حوزه 
رفتار نمایندگان باشد بر عهده هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان است. اصل نظارت 
درونی مجلس قابل دفاع است البته نباید صبر کرد که نماینده به سمت تخلف برود 
و اگر رفتاری هست باید همانجا در مجلس پیشگیری کرد اما اگر این ابزارها کافی 
نبود شــورای نگهبان ورود می کند.  طحان نظیف تاکید کرد: هدف از نظارت مچ 
گیری نیست بلکه نیازمند اصلاح است. سخنگوی شورای نگهبان  در پاسخ به سوالی 
درباره تاکید کارشناسان بر لزوم اصلاح قانون اساسی و نظر شورای نگهبان در این 
خصوص گفت: راه اصلاح قانون اساســی در اصل ۱۷۷ قانون اساســی پیش بینی 
شده است. قانون اساسی ظرفیت های مغفول دارد که اصولا اولویت ایجاب می کند 
تا این ظرفیت ها فعال شود و از قانون اساسی حداکثری استفاده کنیم. وی افزود:  اگر 
نیاز به اصلاح قانون اساسی باشد راه بسته نیست و نگرانی وجود ندارد . این ابزارها 
در قانون اساسی پیش بینی شده است ولی اولویت ایجاب می کند از قانون اساسی 
فعلی استفاده کنیم.   طحان نظیف در پاسخ به سوالی درباره بررسی ویژگی شخصیتی 
کاندیداها گفت: شــورای نگهبان در حد پیش بینی قانون که نقص هم دارد، عمل 
می کند اینکه روحیه فردی بعد از مسئولیت تغییر کند ارتباطی به شورای نگهبان ندارد 
و شورا ناظر بر انتخابات است و این موضوع در حوزه صلاحیت هیئت نظارت بر 
رفتار نمایندگان است. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سئوالی درباره مصوبه 
کمیســیون تلفیق مبنی بر ارائه کارت معافیت رایگان به برخی مشمولین سربازی 
غایب گفت: در این باره نظر ســتاد کل برای شورای نگهبان مهم است و سازوکار 
قانونی باید طی شــود.  طحان نظیف در پاســخ به سوالی درباره طرح جهش تولید 
دانش بنیان گفت: این طرح با اشکالات و ابهاماتی در شورای نگهبان مواجه شد و 
این طرح جزو طرح های خوب مجلس است که با همکاری خوب دولت تکمیل 
شد. ایرادات و ابهامات شورای نگهبان در جهت تقویت و افزایش قابلیت اجرای 
این مصوبه بود که نمایندگان و دست اندرکاران مرتبط با این موضوع می توانند بر 
چنین امری صحه بگذارند. طحان نظیف در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه به نظر 
شما آیا جای تعیین تکلیف مشمولان غایب سربازی در لایحه بودجه است یا اینکه 
بهتر است دولت با هماهنگی ستاد کل نیروهای مسلح لایحه جداگانه ای را در این 
باره به مجلس ارائه دهد؟ گفت: بارها گفتیم که ترجیح این است که در قانون بودجه 
موضوعات مربوط به بودجه مطرح شــود و جای احکام غیر بودجه ای در قانون 
بودجه نیست و اثر خوبی در نظام حقوقی ما ندارد و این مسیر از نظر ما قابل دفاع 
نیست. در قانون بودجه باید دخل و خرج دولت مشخص شود و موضوعات غیر 
بودجه ای باید در جای خودش بررسی و تبدیل به قانون شود. او در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه آیا شورای نگهبان نامه ای در زمینه پذیرش بار مالی لایحه رتبه بندی 
معلمان از سوی دولت دریافت کرده و یا خیر؟ گفت: دولت لایحه خودش را قبول 
دارد و نشان داده که لایحه خودش را پس نگرفته و مجلس هم تصویب کننده این 
لایحه است. ما در شورای نگهبان در این رابطه با ۲ دسته ایراد مواجه هستیم یکی 
بحث بار مالی است، یکی هم ایرادات غیر مالی و اشکالات درباره فرهنگیان بود که 
به آن ها اشاره شده است. طحان نظیف افزود: دولت در حد لایحه خود بار مالی این 
لایحه را قبول کرده است و ما نامه دیگری را دریافت نکردیم؛ لذا نسبت به مواردی 
که در مجلس به مصوبه اضافه شده ایراد داریم. واقعیت این است که اگر این مصوبه 
شفاف و دقیق نباشد رضایت کسی را در عمل در پی نخواهد داشت. ما در این رابطه 
همکاری های مان را با مجلس ادامه می دهیم. با دولت جلسات مختلفی برگزار شده 
و ادامه دارد و به طور ویژه ما با نمایندگان محترم و مقامات دولتی صحبت کردیم. 
امیدواریم نســبت به اقدامات و اشــکالات به خصوص در بحث بار مالی دولت و 

مجلس به یک جمع بندی و تفاهم مشترک برسند.

سخنگوی شورای نگهبان:

قوانین انتخاباتی نیازمند اصلاحات 
جدی است

اگر دولت و مجلس می خواهند طرحی را تصویب کنند و تعامل داشــته باشــند به طور 
مثال درباره مالیات جلسات مشترکی با نمایندگان حاضر در کمیسیون اقتصادی برگزار 
می کننــد تا طرح را بــرای اینکه نمایندگان مجلس بتوانند بــه آن رای دهند، پخته کنند. 
در نتیجــه میان دولت و مجلس یکصدایی وجود ندارد و تصمیمات واحد نیســت وقتی 
تعامل وجود نداشــته باشــد مجلس طرح دولت را به شــکلی تصویب می کند که دولت 
مخالف آن اســت و می رونــد در جای دیگری رایزنی می کنند که جلوی آن گرفته شــود.

 

سرویس سیاسی- قائم مقام دبیرکل حزب 
کارگزاران ســازندگی گفــت: نمایندگان قبل 
از اینکــه در بودجــه تصمیم گیری کنند، به کف 
خیابان بیایند و با مترو و تاکسی رفت و آمد کنند 

و با دغدغه های مردم آشنا شوند.
فرزانه ترکان، با اشــاره بــه اینکه در بحث 
شایستگی نمایندگان در زمان انتخابات آنقدر که 
جنبه سیاسی اهمیت دارد، کارآیی این افراد اهمیت 
ندارد، اظهار کرد: در نتیجه شــاهدیم افرادی که 
عضو یک کمیسیون می شوند، کمترین اطلاعات 
و تخصص را در آن زمینه ندارند و قوانین کشور 
را نمی شناســند، بنابراین نمی توانند تاثیر مثبتی 
در قانونگذاری  و مصوبات مجلس داشته باشند. 

وقتــی معاون وزیر یا مدیرکلی حداقل اطلاعات 
از حوزه مســئولیت خود ندارد، چه توقعی می 
توان داشت که او مشکلات معیشتی مردم را حل 
کند؟ در واقع برخی بلاتکلیفی ها در قانونگذاری 
و اجرا ریشــه در بی توجهی به شایسته سالاری و 
توان علمی افراد دارد. وی همچنین با اشــاره به 
اهمیت تصمیمات مجلس بر زندگی و معیشــت 
مردم، ادامه داد: یک نماینده قبل از آنکه بر کرسی 
مجلــس تکیه بزند، باید مثل مردم عادی زندگی 
کرده باشد و مثلا خود را باید جای یک بازنشسته 
بگذارد. وقتی نماینده ای خبر از قیمت گوشــت، 
مــرغ و برنج ندارد، آیا می تواند شــرایط مردم 
را درک کنــد؟ مدیری گفته اســت که خط فقر 

برای خانواده ۴ نفره، ۵ میلیون تومان است و این 
گفته نشــان می دهد که او اطلاعی از هزینه های 
زندگی ندارد. این فعال سیاسی در پایان تصریح 
کرد: رای و نظــر نمایندگان در تصویب بودجه 
تاثیر مســتقیمی بر زندگی و معیشت مردم دارد. 
مردم هم اکنون دارای مشکلات متعدد اقتصادی 
و معیشتی هستند، بنابراین نمایندگان قبل از اینکه 
در بودجــه تصمیم گیری کننــد، به کف خیابان 
بیایند، با مترو و تاکســی رفــت و آمد کنند و با 
دغدغه های مردم آشنا شوند. نشست و برخاست 
آنها با مردم موجب می شــود که آنها درک بهتری 
نسبت به شرایط مردم پیدا کنند و با نگاه بازتری 

در مجلس برای آنها تصمیم بگیرند.

قائم مقام دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی:

نمایندگان قبل از تصمیم گیری برای بودجه به کف خیابان بیایند
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شرکت های چینی منتظر برجام

ارزان ترین میوه ها 

نصف درآمد صرف مسکن 

شائبه استخراج رمزارز در ادارات 

تمدید فوری ویزای، نجیب بارور

هک سیستم صوت بازار رضای مشهد

درگذشت »بلبل بالیوود«

دشمن گران می کند

نباید گرانی را بزرگ کنیم

نشانه زنده بودن جامعه 

یک میلیون و ۲۰۰ هزار می فروشیم

امین زاده، معاون وزیر خارجه دولت اصلاحات گفت : برافراشتن پرچم کشور 
میزبان به خاطر اعزام تیم ایرانی به المیپک زمستانی بی سابقه و بی معناست. بحث 
شــروع اجرای ســند ۲۵ ساله با چین نیز بی معناست. سند ۲۵ ساله یک نقشه راه و 
چارچوب کار و دارای اعتباری حقوقی در حد  یادداشت تفاهم است. باید بر سر 
هر پروژه مورد توافقی چینی ها بهترین پیشنهاد را در مقایسه با شرکت های رقیب 
ارائه دهند و برنده شوند. قراردادی جامع و مانع تنظیم و بر اساس آن قرارداد پروژه 
اجرا شــود. هنوز هیچ نشــانی از هیچ قراردادی در چارچوب سند ۲۵ ساله وجود 
ندارد. شرکت های چینی منتظر برجام هستند. تنها برخی شرکت های چینی اندکی 
در تهران فعال شــده اند و به برخی وزارتخانه ها و موسســات دولتی ســرک می 
کشند و از پروژه های ایران سراغ می گیرند و البته کاملا منتظر اجرای مجدد برجام 
هستند.  یعنی همچنان همه چیز به رفع تحریم های آمریکا بستگی دارد و متاسفانه 
اگر شیفتگان چین در تمام شهرهای ایران هم پرچم چین را برافراشته کنند، بدون 
رسیدن به توافق در مذاکرات برجام، هیچ شرکت چینی به هیچ قیمتی هیچ پروژه 

ای را در ایران اجرا نخواهد کرد.

علیرضا مرندی،رئیس فرهنگســتان علوم پزشکی و رئیس تیم پزشکی رهبر 
انقلاب گفت : خود ایشان در زندگی، تغذیه و غیره تلاش می کنند مانند پایین ترین 
طبقات زندگی کنند. مثلًا وقتی به ایشان توصیه می کنیم که میوه خوردن برای بدنتان 
لازم است، جواب منفی نمی دهند اما وقتی می خواهند میوه را خریداری کنند سؤال 
می کنند که ارزان ترین میوه کدام اســت و ارزان ترین مواد غذایی چه چیزی است. 
همیشه دلشان می خواهد با سختی طبقات پایین آشنا باشند؛ این ویژگی کمتر بین 

مسئولین و افراد پیدا می شود.

براســاس آمارهای مرکز آمار ایران، خانوارهای تهرانی ســال گذشته به طور 
میانگیــن ۹۵ میلیون و ۷۰۱ هــزار تومان )ماهانه نزدیک به ۸ میلیون تومان( هزینه 
کرده انــد.از این مقدار، ۸/۴۹ درصد آن برای مســکن، ۷/۱۹ درصد برای خوراک 
و دخانیات، ۷/۸ درصد برای بهداشــت و درمان، ۵/۸ درصد برای حمل ونقل، ۹/۶ 
درصــد برای خدمات متفرقــه، ۳ درصد برای لوازم و اثاث منزل، ۷/۱ درصد برای 

پوشاک و کفش و ۰.۳ درصد نیز برای تفریح و سرگرمی بوده است.

روزنامه خراسان نوشت: داده های رسمی از رشد بیش از سه برابری مصرف 
برق در بخش های عمومی و دولتی تهران در ســال های ۹۵ تا ۹۹ حکایت دارد، در 
حالی که در این مدت، رشد سالانه مصرف برق در کل کشور، تنها ۲۱ درصد بوده 
است. همزمانی این آمار ها با رشد استخراج غیر قانونی بیت کوین در اداراتی نظیر 

بورس، شائبه استفاده از برق اماکن عمومی برای رمز ارز ها را مطرح می کند .

به دنبال درد دل شــاعر و نویسنده افغانستانی و درخواست وی برای تمدید 
ویزای اقامتی در ایران، وزیر کشور به مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی دستور 
داد که در اسرع وقت این مسئله مورد بررسی قرار گیرد. نجیب بارور، جوان شاعر 
و فرهنگی که پس از تسلط طالبان به ایران پناه برده است در فیسبوک خود نوشت 
که مســئولان ویزای او را تمدید نکرده اند. بارور نوشــت که "درک و دریافت ما از 
ایران وطنی، ایران فردوسی بود ... ایران شاهنامه است، پارسی زبان مشترک است و 
فرهنگ و تمدن مشترک اساس گفتمان های ماست.او به شعر معروف خودش که 
"هرجا مرز کشیدند پل بزنید" اشاره کرده و نوشت "به جای همان پلُ ها، اگر دیوار 

زده بودم حالا خانه یی شده بود."

بنا بر برخی ویدیوهای منتشر شده در فضای مجازی، سیستم صوت داخلی 
بازار رضای مشــهد هک و شعارهای ساختارشکنانه برای لحظاتی از بلندگوها در 

فضای بازار پخش شد.

احمدی نژاد، رئیس دولت نهم و دهم در پیامی درگذشت لتا منگشکر، ستاره 
موسیقی و از محبوب ترین خواننده های هند را تسلیت گفت.احمدی نژاد در توئیتی 
در واکنش به درگذشت لتا منگیشکر نوشت: لتا منگیشکر در موسیقی و ملودی بی 
رقیب بود. صدای او برای چندین دهه گرما را به خانه های صد ها میلیون تن آورده 
بود. تسلیت به خانواده و عزیزانش، به هند و مردم آن، و به جامعه جهانی هنر. روح 

بلبل هند در آرامش باد.

آیت الله محسن اراکی، عضو شورای عالی حوزه های علمیه گفت : مسئولان 
کنونی دولت انصافا هم دلسوز هستند و هم تلاش دارند تا مشکلات را حل کنند. 
برخی مشــکل ها را هم حل کرده اند و باید به آنها مهلت داد.عوامل نفوذی دشمن 
در شبکه اقتصادی کشور کارشکنی می کنند. هر جنسی که رهبر معظم انقلاب و 
دولت می گویند باید ارزان شود، همان جنس را در بازار گران می کنند و هر مشکلی 
که دولت می خواهد حل کند کاری می کنند که آن مشکل حل نشود.قبل از انقلاب 
حتی پسرها فرصت پیشرفت علمی نداشتند و اگر جوانی رشد علمی می کرد یا او را 
به خارج از کشور می بردند و خادم خود می کردند و یا اگر قبول نمی کرد سرش را 

زیر آب می کردند و چه بسیار نوابغی که به جرم نابغه بودن نابود شدند.

رضوی اردکانی، امام جمعه موقت شیرازگفت :پیشرفت ها زیاد است، اما مشکل 
اقتصادی هم است ولی نباید گرانی را بزرگ کنیم به گونه ای که دستاوردهای انقلاب 
دیده نشود؛ در مبارزه با فساد و دزدی هم مبارزه جدی شده است.با وجود مشکلات 
اقتصادی مردم تاکنون عزت خود و انقلاب را حفظ کردند.برخی می گویند با آمریکا 
بســازید اما امروز کشورهایی که با آمریکا سازش کردند دچار بحران های سنگین 

اقتصادی هستند.

رئیس مرکز اسناد انقلاب اسلامی گفت :امروز ایران اسلامی دارای یک جامعه 
زنده، پویا، فعال و هوشیار بوده و حتی اعتراضاتی که گاهی در کشور رخ می دهد، 

نشانه زنده بودن جامعه است.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: یک میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه 
نفت می فروشــیم، پولش را هم می گیریم و کارمزد فروش آن نیز بسیار پایین تر از 

قبل تحریم هاست.

سرویس سیاســی- نماینده مردم تهران در 
مجلس شــورای اسلامی گفت: ستاد کل نیروهای 
مســلح باید درباره نحوه تعیین تکلیف مشمولان 
ســربازی تصمیم گیری کند و بهتر است دولت در 

این زمینه به مجلس لایحه ارائه دهد.
اسماعیل کوثری، با اشاره به مصوبه کمیسیون 
تلفیــق درباره خدمت ســربازی، اظهار داشــت: 
کمیسیون تلفیق بودجه تصویب کرده که مشمولان 
متأهل دارای دو فرزند و بیشــتر که بالای ۳۰ سال 
ســن دارند، در سال آینده می توانند کارت معافیت 
را به صورت رایگان دریافت کرده و معاف شوند. 
حتــی اگر این مصوبه در صحــن مجلس به تأیید 
برســد، به احتمال زیاد از سوی شورای نگهبان رد 

می شود. 

وی بیان کرد: ســتاد کل نیروهای مسلح باید 
درباره نحوه تعیین تکلیف مشــمولان ســربازی 
تصمیم گیری کند. البته ایرادی ندارد که نمایندگان 
مجلس هم پیشــنهاداتی را در ایــن زمینه مطرح 
کنند چرا که آنان به دنبال این هســتند که مشــکل 

مشمولان غایب سربازی مرتفع شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: مجلس شــورای اسلامی برای تعیین 
تکلیف مشــمولان غایب یا اصلاح قانون سربازی 
حتماً باید با مســئولان ســتاد کل نیروهای مسلح 

بحث و تبادل نظر کند و به توافق برسد.
کوثــری تاکید کرد: بهتر اســت دولت برای 
تعیین تکلیف مشــمولان غایب به مجلس شورای 

اسلامی لایحه ارائه دهد.

نماینده مردم تهران:

لایحه تعیین تکلیف مشمولان غایب سربازی به مجلس ارائه شود


